Temelj, bez kojeg se ne mogu naučiti glagolska vremena u engleskom jeziku, jesu pomoćni glagoli (auxiliary verbs). Pomoćni glagoli u rečenici nemaju značenje sami po sebi, već nam ukazuju u kojem se glagolskom vremenu nalazi glavni glagol. Budući da pomoćni glagoli također mogu biti i u funkciji glavnoga glagola, osnovno pravilo koje treba zapamtiti je da pomoćni glagol uvijek dolazi ispred glavnoga glagola. U engleskom jeziku u funkciji pomoćnog glagola (pomoću kojeg se tvore složena vremena) mogu biti glagoli: biti (to be), imati (to have) i činiti (to do ).
	ZAMJENICA
	TO BE
	TO HAVE
	TO DO

	
	PRESENT
	PAST
	PRESENT
	PAST
	PRESENT
	PAST

	I
	am
	was
	have
	had
	do
	did

	YOU 
	are
	were
	have
	had
	do
	did

	HE, SHE, IT
	is
	was
	has
	had
	does
	did

	WE
	are
	were
	have
	had
	do
	did

	THEY
	are
	were
	have
	had
	do
	did


PAST SIMPLE

KADA SE KORISTI?
Koristi se za izricanje radnje koja je počela, trajala i završila u prošlosti, a vrijeme radnje je poznato.
KAKO SE TVORI?
JESNI OBLIK:  

· za pravilne glagole tvori se od glagolske osnove kojoj dodajemo nastavak  -ED (vidi pravopisne osobitosti)

I played football yesterday.

· Nepravilni glagoli rabe poseban oblik, naveden u tablici nepravilnih glagola

I went swimming yesterday. (go-went)
NIJEČNI OBLIK:

Tvori se od prezenta pomoćnog glagola TO DO (DID), negacije NOT i infinitivne osnove BEZ NASTAVKA.

I did not play football yesterday. ( I didn’t play football yesterday.)
UPITNI OBLIK

Također se tvori od prezenta pomoćnog glagola TO DO (DID) iza kojeg slijedi subjekt i infinitivna osnova BEZ NASTAVKA.

Did you play football yesterday.
VREMENSKI IZRAZI
Past Simple često se upotrebljava s priložnom oznakom vremena za prošlost: yesterday, two days ago, last week/month/year/Monday/February…
PRAVOPISNE OSOBITOSTI
Završetci za Past Simple i Past Participle

Većini pravilnih glagola dodajemo nastavak –ed, ali:

· Ako infinitiv glagola završava na –e, završetak glasi –d (arrive ( arrived)
· Kod jednosložnih glagola koji završavaju na samoglasnik + suglasnik, posljednji se suglasnik udvostručuje (stop ( stopped)
· Kod glagola koji završavaju na –L, -L se udvostručuje (travel ( travelled)
· Ako infinitiv glagola završava na suglasnik +  -y, -y se mijenja u –i (study ( studied)
PAST CONTINUOUS
KADA SE KORISTI?
Za izricanje radnje u prošlosti čije trajanje želimo naglasiti. (I was playing the piano yesterday at 4 pm.)
Za izricanje radnje koja je trajala u prošlosti a prekinuta je nekom drugom prošlom radnjom.  (I was writing homework when my mum came home.)
Za izricanje dviju radnji koje su se istovremeno događale u prošlosti.  (While I was studying my brother was playing computer games.)
KAKO SE TVORI?
JESNI OBLIK

Tvori se prošlim oblikom pomoćnog  glagola TO BE (WAS / WERE) i golog infinitiva glavnog glagola kojemu dodajemo nastavak -ING. ( Glagol s nastavkom -ING naziva se i PARTICIP SADAŠNJI.)
I / He / She / It …was playing football yesterday.

We / You / They …were playing football yesterday.

NIJEČNI OBLIK

Niječni oblik tvorimo tako da iza pomoćnog glagola (WAS / WERE) dodajemo negaciju NOT, glagol zadržava nastavak -ING.
I / He / She / It …was not playing football yesterday. (I wasn’t playing football yesterday.)

We / You / They …were not playing football yesterday. (We weren’t playing football yesterday.)
UPITNI OBLIK 
Upitni oblik tvori se inverzijom mjesta zamjenice i pomoćnog glagola. U tom trenutku pomoćni glagol dolazi na prvo mjesto. Glavni glagol zadržava nastavak -ING.
Was …I / he / she / it …playing football yesterday?

Were …we / you / they …were playing football yesterday?
VREMENSKI IZRAZI
Uz Past Continuous uz priložne oznake vremena za prošlost često ćemo naići i na riječi while, when i as.
PRAVOPISNE OSOBITOSTI

Vidi pod Present Continuous.
PRESENT SIMPLE

KADA SE KORISTI? 
Za radnje koje su trajno istinite. (Cows eat grass.)




Za rasporede. (The bus leaves at 10 o’clock.)
Za navike. (I usually watch TV in the evening.)





Za izražavanje osjećanja. (I love you.)
Za radnje koje se ponavljaju. (I brush my teeth every morning.)
KAKO SE TVORI?
JESNI OBLIK
Tvori se od tzv. golog infinitiva (infinitiva bez riječice to) glavnog glagola u svim licima, osim trećeg lica jednine, gdje za sva tri roda (he, she, it) na infinitiv glavnog glagola dodajemo nastavak -S ili -ES.
I / You / We / They… play football every day.





He / She / It… plays football every day.
NIJEČNI OBLIK
Tvori se od prezenta pomoćnog glagola TO DO (DO/DOES), negacije NOT i infinitivne osnove BEZ NASTAVKA.

I / You / We / They… do not (don’t) play football every day.



He / She / It…does not (doesn’t) play football every day.
UPITNI OBLIK
Također se tvori od prezenta pomoćnog glagola TO DO (DO/DOES) iza kojeg slijedi subjekt i infinitivna osnova BEZ NASTAVKA.

Do… I / you / we / they… play football every day?




Does… he / she / it… play football every day?
VREMENSKI IZRAZI
Present Simple često se upotrebljava s priložnom oznakom vremena za učestalost: never, not often, sometimes, often, usually, normally, always; every day/week/month/year; twice a week…
PRAVOPISNE OSOBITOSTI

Završetak 3. lica jednine za Present Simple glasi:
· -es, ako infinitiv glagola završava na -ch, -sh, -ss, -o ili -x (watch ( watches, go ( goes)

· -ies, ako infinitiv glagola završava na suglasnik + -y (study ( studies; ALI play ( plays)
PRESENT CONTINUOUS 
KADA SE KORISTI?
Za izricanje radnje koja je u tijeku. (I’m writing my homework.)
Za izricanje radnje u bliskoj budućnosti koju smo sami isplanirali. (We are leaving for Paris tomorrow.)
Za izricanje radnje koja se ne događa u ovom trenutku, ali je još u tijeku. (I’m reading a good book.)
KAKO SE TVORI?
JESNI OBLIK

Za sva lica tvori se od prezenta pomoćnog glagola TO BE (AM, IS, ARE) i golog infinitiva glavnog glagola kojemu dodajemo nastavak -ING.
I am playing football.


You are playing football.


He is playing football.
NIJEČNI OBLIK

Niječni oblik tvorimo tako da iza pomoćnog glagola (AM, IS, ARE) dodajemo negaciju NOT, glagol zadržava nastavak -ING.
I am not playing football. (I’m not playing football.)

You are not (aren’t )playing football. 

He is not (isn’t) playing football. 
UPITNI OBLIK
Tvori se inverzijom, odnosno zamjenom mjesta zamjenice i pomoćnog glagola, tj. pomoćni glagol dolazi na prvo mjesto. Glavni glagol zadržava nastavak -ING.
I am playing football. ( Am I playing football?
You are playing football. ( Are you playing football?
He is playing football. ( Is he playing football?
VREMENSKI IZRAZI
Prilozi koji se učestalo koriste u glagolskom vremenu Present Continuous su: now, at the moment, today, still…
PRAVOPISNE OSOBITOSTI

Pri tvorbi glagola s oblikom -ING
· Kod glagola koji završavaju na -e, -e se gubi (have ( having), ALI ako glagol završava na -ee, samo se dodaje -ing (see ( seeing; agree ( agreeing)
· Kod glagola koji završavaju na -ie, -ie se mijenja u -y i tada se dodaje nastavak -ing (lie (lying; die ( dying)
· Ako je glagol jednosložan i završava kombinacijom suglasnik-samoglasnik-suglasnik, zadnji se suglasnik udvostručuje i tada se dodaje nastavak -ing. (swim ( swimming; get ( getting)
· ALI ako je glagol višesložan i završava kombinacijom suglasnik-samoglasnik-suglasnik, zadnji se suglasnik udvostručuje samo ako je naglasak na zadnjem slogu. (begin ( beginning; control ( controlling)
PRESENT PREFECT SIMPLE

KADA SE KORISTI?
Za izricanje radnje koja je počela u prošlosti i nastavlja se do sadšnjosti.  (He has lived i Zagreb since he was 10.)

Za izricanje radnje koja je upravo završila. (She has just gone to school.)

Za uzricanje nečijih iskustava. (I’ve met a lot of famous people.)

Za izricanje prošle radnje čije posljedice još osjećamo. (I’ve lost my keys and now I can’t get into the house.)
KAKO SE TVORI?
JESNI OBLIK

Tvori se od prezenta oblika pomoćnog glagola TO HAVE (HAVE / HAS) i PARTICIPA PROŠLOG. Particip prošli za PRAVILNE glagole tvori se dodavanjem nastavka -ED, pazeći na pravopisne osobitosti (Vidi Past Simple - pravopisne osobitosti). Za NEPRAVILNE glagole particip prošli moramo potražiti u TREĆEM stupcu tablice nepravilnih glagola.
I / You / We / They … have just played football.



He / She / It … has just played football.
NIJEČNI OBLIK

Niječni oblik tvorimo tako da iza pomoćnog glagola (HAVE / HAS) dodajemo negaciju NOT, glavni glagol OSTAJE u participu prošlom.
I / You / We / They … have not (haven’t) just played football.

He / She / It … has not (hasn’t) just played football.
UPITNI OBLIK

Upitni oblik tvori se inverzijom zamjenice i pomoćnog glagola. Dakle pomoćni glagol dolazi na prvo mjesto. Glavni glagol OSTAJE u participu prošlom.
You have just played football. ( Have you just played football?

He has just played football. ( Has he just played football
VREMENSKI IZRAZI
Present Perfect Simple dolazi najčešće s izrazima: just, already, yet, since, for, ever i never, ali i svim ostalim vremenskim izrazima koji uključuju sadašnje vrijeme, npr: now, today, this month…
PRAVOPISNE OSOBITOSTI

Vidi Past Simple.
WILL FOR THE FUTURE (FUTURE SIMPLE)
KADA SE KORISTI?
Za predviđanja. (It will snow next week.)
Za izricanje spontanih odluka,namjera ili obećanja. (I think I’ll buy a house next year.)
KAKO SE TVORI?
JESNI OBLIK

Za sva lica tvori se pomoćnim glagolom TO BE u njegovom budućem obliku (WILL). Iza navedenog pomoćnog glagola dolazi glavni glagol u golom INFINITIVU.
I will play football next week. (I’ll play football next week.)
NIJEČNI OBLIK

Niječni oblik tvorimo tako da iza pomoćnog glagola WILL dodajemo negaciju NOT. Skraćeni oblik od WILL NOT glasi WON’T.

I will not play football next week. (I won’t play football next week.)
UPITNI OBLIK

Upitni oblik tvori se inverzijom zamjenice i pomoćnog glagola. Dakle pomoćni glagol WILL dolazi na prvo mjesto.
You will play football next week. ( Will you play football next week?
VREMENSKI IZRAZI
Uz future simple koriste se svi vremenski izrazi koji se odnose na budućnost, dakle: later today, tomorrow, the day after tomorrow, this evening, next week…
PAZI!
Umjesto WILL za 1. i 3. lice jednine ponekad se koristi SHALL.

(I shall see you on Monday. / She shall be here tomorrow.)
“GOING TO” FUTURE

KADA SE KORISTI?
Za izricanje planirane buduće radnje. (I am going to practice my English every day.)
Za izricanje buduće radnje za koju smo, na temelju dokaza, sigurni da će se dogoditi. (Look at those clouds, it’s going to rain.)
KAKO SE TVORI?
JESNI OBLIK

Tvori se od prezenta pomoćnog glagola TO BE (AM, IS, ARE) iza kojeg slijedi GOING TO i INFINITIV glavnog glagola.

I am going to play football tomorrow.

He is going to play football tomorrow.

We are going to play football tomorrow.

NIJEČNI OBLIK

Niječni oblik tvorimo tako da iza pomoćnog glagola (AM, IS, ARE) dodajemo negaciju NOT, iza kojih slijedi GOING TO i INFINITIV glavnog glagola.

I am not going to play football tomorrow. (I’m not going to play football tomorrow.)

He is not going to play football tomorrow. (He isn’t going to play football tomorrow.)

We are not going to play football tomorrow. (We aren’t going to play football tomorrow.)
UPITNI OBLIK

Upitni oblik tvori se inverzijom zamjenice i pomoćnog glagola.

I am going to play football tomorrow. ( Am I going to play football tomorrow.

He is going to play football tomorrow. ( Is he going to play football tomorrow.

We are going to play football tomorrow. ( Are we going to play football tomorrow.
VREMENSKI IZRAZI
“Going to” future koristi se izrazima koji se odnose na budućnost: tomorrow, this evening / afternoon, next week / month / year…
PAZI!
Budući da glagol GO u ovome glagolskom vremenu može biti i glavni glagol (I am going to go to the beach tomorrow), a kako je neprirodno reći “I am going to go...”možemo reći  “going to” + događaj ili mjesto (I am going to the beach tomorrow.). 
